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Aanwezig 

conform 

presentielijst  

I.  Bondsbestuur  

• J. Spee, bondsvoorzitter  

• M. van Leeuwen (directeur betaald voetbal), lid 

• J.D. van der Zee (directeur amateurvoetbal), lid  

 

Bondsafgevaardigden  

R. Almering, J. van Baar, J. Blatter, J. Bes, W. Blondeel, M. Bogers, H. Bolhaar,  

J. Bosch, G.J. Bravenboer, E. Bruinsma, F. Cornelisz, E. Keuning, M. van Geel,  

L. Goudkuil, R. van Geneugden, N. van Grinsven-Admiraal, T. Hendrickx, H. Hoiting, 

R. de Jong, I. Kloosterman, P. van der Kraan, F. Leemburg, M. de Maar, E. Matijsen, 

F. van Mosselveld, M.J. Oldenbandringh, J. Op ’t Eijnde, G. Peeters, J. Peters,  

H. de Roos, W. van Schaik, B. Schelle, W. Schreuders, P. Smorenburg,  

M. van Toorn, R. Toussaint, B. Veen, R. de Weijze, E. Woltjes 

 

Bondsafgevaardigden met machtiging 

T. Aaldering machtigt H. de Roos, J. Bartels machtigt I. Kloosterman,  

D. Bovenberg machtigt P. van der Kraan, I. Brouwer machtigt T. Hendrickx,  

X. Czaikowksi machtigt R. Toussaint, A. Dikici machtigt H. Hoiting,  

A. de Graaf machtigt W. van Schaik, B. Haverkort machtigt F. van Mosselveld,  

W. van Hoogstraten machtigt G.J. Bravenboer, M. Laros machtigt M. van Geel, 

I. Pfennings machtigt M. Bogers, E. Reijntjes machtigt J. Bes,  

S. Schmitz machtigt M. de Maar, M. Schoonebeek machtigt E. Woltjes,  

M. van Veen machtigt R. Almering, H. de Zeeuw machtigt N. van Grinsven-Admiraal 

 

Bondsafgevaardigen zonder machtiging 

Y. Cobussen, R. Eenhoorn, H.M. Ostendorp, S. Veld, P. van Wijk 

 

Ereleden 

G. Bouwer, M. van Praag 

 

Reglementscommissie 

P. Ernste, Y. Moussaoui 

 

Verder zijn aanwezig Heidi Beha (FIFA), Thierry Favre (UEFA), toezichthouders, 

directieleden en medewerkers van de KNVB alsook overige genodigden en 

belangstellenden. 
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1. OPENING 
 
De bondsvoorzitter opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom. Een speciaal woord van 
welkom wordt gericht aan Gerard Bouwer en Michael van Praag (ereleden), Heidi Beha 
(vertegenwoordiger FIFA), Thierry Favre (vertegenwoordiger UEFA), Boaz Diepman (lid KNVB 
Jeugdraad) en de genodigden Frans Vermeij en Jan Reker.  
Na het uitspreken van het openingswoord, waarvan een letterlijke weergave bij dit verslag is gevoegd 
(bijlage 1), wordt een moment stilte in acht genomen om alle voetbalvrienden en -vriendinnen die het 
voetbal het afgelopen halfjaar zijn ontvallen, te herdenken.  

Vervolgens spreken Heidi Beha (FIFA) en Thierry Favre (UEFA) de vergadering toe. Letterlijke 

weergaves van hun speeches zijn bij dit verslag gevoegd (bijlage 2).  

 

2.  MEDEDELINGEN EN INGEKOMEN STUKKEN  
 

Aantal aanwezige stemgerechtigde leden 

Van de afgevaardigden amateurvoetbal zijn 21 leden aanwezig. Zeven afwezigen hebben een 

machtiging afgegeven. Namens het amateurvoetbal kunnen derhalve 28 stemmen worden uitgebracht. 

Van de afgevaardigden betaald voetbal zijn achttien leden aanwezig. Negen afwezigen hebben een 

machtiging afgegeven. Namens het betaald voetbal kunnen derhalve 27 stemmen worden uitgebracht.  

 

Samenstelling en voorzitterschap raad van toezicht amateurvoetbal 

Op de vergadering van de ledenraad amateurvoetbal d.d. 17 december 2022 is Pier Eringa afgetreden 

als voorzitter van de raad van toezicht amateurvoetbal. Pier Eringa heeft deze functie sinds 2014 vervuld. 

De KNVB is dankbaar voor zijn inzet gedurende deze periode. Vanwege zijn afwezigheid op deze 

vergadering, zal het bondsbestuur deze dank op een later moment aan hem overbrengen.  

Door het aftreden van Pier Eringa is in de raad van toezicht amateurvoetbal een positie vacant gekomen. 

De ledenraad amateurvoetbal heeft op 17 december 2022 Janneke Brink-Daamen benoemd tot lid van 

de raad van toezicht amateurvoetbal en het zittende lid Albert van Wijk tot voorzitter van de raad.   

 

Schriftelijk gestelde vragen  

Naar aanleiding van de agenda heeft Henk Bolhaar schriftelijk een vraag gesteld alsook voorstellen en een 

oproep gedaan. Op 15 december 2022 zijn deze inclusief reacties van het bondsbestuur daarop aan de 

bondsafgevaardigden gezonden. Zoals in de reactie bij het onderwerp Terugblik dossier mensenrechten in 

het kader WK 2022 aangekondigd, zal Gijs de Jong na agendapunt 2.1. ingaan op de maatschappelijke 

deelname van de KNVB aan het WK 2022 in Qatar. Bij dit punt zal Marianne van Leeuwen de sportieve 

deelname aan dit toernooi belichten en Jan Dirk van der Zee terugblikken op het EK Vrouwen dat 

afgelopen zomer in Engeland plaatsvond. 

 

2.1. Ons voetbal is van iedereen – voortgang  
 

Op 8 februari 2020 hebben de overheid, de KNVB, Eredivisie en de Keuken Kampioen Divisie 

gezamenlijk het driejarige plan ‘Ons voetbal is van iedereen, samen zetten we racisme en discriminatie 

buitenspel’ gepresenteerd. Dit plan loopt in het voorjaar van 2023 af. De bondsvoorzitter meldt dat het 

plan inmiddels voor een periode van één (1) jaar budgetneutraal is verlengd en met de ministeries van 

VWS, SZW, J&V en OCW overleg plaatsvindt over voortzetting en financiering van het plan na 2023.  

Binnen het kader van het huidige plan zijn de afgelopen drie jaar aantoonbaar grote stappen gezet.  

Zo is er een speciale aanklager aangesteld die zich bezighoudt met discriminatie op en rond het 

voetbalveld, is een app gelanceerd waarop mensen uitingen van racisme of discriminatie op of rond de 

voetbalvelden kunnen melden en is de One Love-campagne van start gegaan. 
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Veel van de twintig maatregelen die het plan omvat, is samen met het voetbal gerealiseerd, maar er 

liggen nog grote uitdagingen op dit gebied. Dit vraagt activiteit en uithoudingsvermogen. De KNVB wil 

het plan graag voortzetten. Ook de overheid heeft deze wens uitgesproken. De inhoud van het nieuwe 

plan OVIVI 2.0. wordt nu vormgegeven. Het voetbal heeft in de Nederlandse samenleving een grote 

verbindende factor. Iedereen moet zich welkom voelen, ongeacht achtergrond, seksuele voorkeur of 

geloof. De KNVB wil zich daar onverminderd voor blijven inzetten.  

 

2.2. EK Vrouwen 2022 in Engeland van 6 t/m 31 juli 2022 – terugblik  

 

Aan de hand van een aantal foto’s blikt Jan Dirk van der Zee (directeur amateurvoetbal) terug op het EK 

Vrouwen 2022. De OranjeLeeuwinnen bereikten de kwartfinale en behoren daarmee tot de beste acht 

van Europa. Het bereiken van de kwartfinale was de minimale doelstelling. De ambitie was om Europees 

kampioen te worden. Het voetbal was minder goed dan werd verwacht. Dit had verschillende oorzaken 

waaronder een aantal nieuwe speelsters, een nieuwe bondscoach, COVID-gevallen en blessures van 

cruciale speelsters. Direct na het EK is in overleg met bondscoach Mark Parsons besloten de 

samenwerking te beëindigen. Vrij snel daarna werd Andries Jonker als zijn opvolger aangesteld.  

De KNVB heeft samen met andere bonden kritiek geuit op de organisatie van het toernooi. Onder meer 

de accommodaties en faciliteiten waren van onvoldoende niveau. De deelname van de 

OranjeLeeuwinnen leverde een negatief financieel resultaat op van € 1 mio. Dit benadrukt de positie van 

het vrouwenvoetbal in Europa en de wereld. De KNVB hoopt ook op dit gebied stappen te kunnen zetten. 

Onder leiding van Andries Jonker plaatste de OranjeLeeuwinnen zich in november 2023 voor het WK 

Vrouwen in Australië en Nieuw-Zeeland, dat van 20 juli t/m 20 augustus plaatsvindt. Ze spelen in de 

groepsfase tegen de Verenigde Staten, Vietnam en de winnaar van play-off groep A. De groepsfase 

vindt plaats in Nieuw-Zeeland (Dunedin en Wellington). Vervolgens worden de achtste finale gespeeld 

in Australië (Sydney of Melbourne), de kwartfinale in Nieuw-Zeeland (Wellington of Auckland),  

de halve finale in Nieuw-Zeeland (Auckland) en de finale in Australië (Sydney). 

 

2.3. WK 2022 in Qatar van 18 november t/m 18 december 2022 – terugblik  

 
Aan de hand van een aantal foto’s blikt Marianne van Leeuwen (directeur betaald voetbal) terug op het 
WK 2022 in Qatar. Ze gaat in op de twee doelen van de deelname aan het WK: wereldkampioen worden 
en een legacy achterlaten gericht op een duurzame verbetering van de positie van de arbeidsmigranten. 
Hieraan werd later het dragen van de OneLove-aanvoerdersband tijdens het WK toegevoegd. Met deze 
band wilde de KNVB in Qatar een pro inclusie-boodschap uitdragen. Op de bondsvergadering zal Gijs de 
Jong (secetaris generaal) nader op de maatschappelijk bewuste deelname en het bereikte resultaat 
alsook de ontwikkelingen rond de One-Love-aanvoerdersband ingaan. Wereldkampioen worden. Het 
geloof was er, maar in de kwartfinale strandde het Nederlands elftal in een spannende wedstrijd tegen de 
latere wereldkampioen Argentinië. Direct na terugkeer in Nederland is gestart met een evaluatie van het 
WK. Het evalueren van het voetbal gebeurt samen met de nieuwe bondcoach, Ronald Koeman, die per  
1 januari 2023 aan de slag gaat. Louis van Gaal is anderhalf jaar geleden in een gat gesprongen toen de 
KNVB hem hard nodig had. Vanaf dat moment heeft hij de leiding genomen. Hij heeft hard gewerkt om 
het Nederlands elftal te brengen waar het nu staat. De KNVB is hem dankbaar daarvoor.  
 

Maatschappelijk bewuste deelname aan het WK 2022 in Qatar – terugblik 

 

Aan de hand van een ppt.-presentatie blikt Gijs de Jong (secretaris generaal) terug op de maatschappe-

lijk bewuste deelname aan het WK. Het was een ander toernooi dan anders. Vanaf de toewijzing van het 

WK 2022 aan Qatar was het toernooi omstreden. Het was omstreden vanwege de mensenrechten alsook 

het feit dat het toernooi moest plaatsvinden in de winter, in één stad en in een conservatief land met 

afwijkende opvattingen over onder meer alcohol en lhbtiq+.  
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Als gevolg hiervan zagen de commerciële partners van de KNVB ervan af om mee te reizen naar Qatar 

en heeft de KNVB voor hen en andere stakeholders en fans die niet naar Qatar wilden het ‘Huis van 

Oranje’ georganiseerd.  

 

Strategie WK 2022 in Qatar 

De KNVB is een voetbalbond en is er primair voor het voetbal. Daarbinnen pakt de KNVB zijn 

maatschappelijke rol, nationaal en internationaal. Besloten werd dan ook het WK niet te boycotten, 

maar naast het sportieve doel om wereldkampioen te worden, het hebben van impact op de duurzame 

verbetering van de positie van arbeidsmigranten in Qatar als doel te stellen en dit te bereiken door:  

1. dialoog (in gesprek gaan met relevante partijen in Nederland en in Qatar); 

2. inzet van voetbal als middel voor sociale verandering (o.a. inzet WorldCoaches);  

3. onderzoek naar de door de KNVB af te sluiten contracten in Qatar (due diligence) en verstrekken 

van informatie. Zoals Marianne van Leeuwen aangaf verschilt het beeld in Nederland van Qatar met 

het beeld van de Nederlandse aanwezigen in Qatar. De beelden in Nederland zijn niet altijd juist.  

4. samenwerken met relevante partijen, zoals met UEFA, FIFA en NGO’s waaronder Amnesty 

International, FNV, ILO en BWI.  

 

One Love-campagne 

De KNVB wilde met de One Love-aanvoerdersband in Qatar een positieve pro-inclusie boodschap 

afgeven. Inmiddels kan worden vastgesteld dat de Qatarese bevolking en een groot aantal andere 

landen deze band anders zien.  

Op 19 september 2022 heeft de KNVB met zes andere Europese bonden de FIFA gemeld dat hun 

aanvoerders de One Love-band tijdens hun wedstrijden op het WK zouden dragen. Op een FIFA-

bijeenkomst d.d. 12 oktober 2022 is onder meer gesproken over mensenrechten en de One Love-band. 

Aangenomen werd dat de band gedragen kon worden, waarbij de FIFA na of tijdens het toernooi een 

disciplinair onderzoek zou starten met als straf een geldelijke boete. Twee dagen voor de eerste 

wedstrijd van Nederland is dit herhaald. Een dag later werd het van tafel gehaald. Op de wedstrijddag 

werd bekend gemaakt dat het dragen een gele kaart of een schorsing tot gevolg zou hebben. In overleg 

met de overige zes bonden is besloten de band niet te dragen. De band is niet gedragen, maar het 

resultaat is wel dat er wereldwijd debat over is geweest en het onderwerp op de agenda staat.  

 

Duurzame verbetering positie arbeidsmigranten in Qatar 

Kernpunt van de maatschappelijk bewuste deelname is de duurzame verbetering van de positie van 

arbeidsmigranten. Tijdens een gesprek in 2020 met community leaders in Qatar vroegen zij aandacht 

voor due diligence (check leveranciers op goed werkgeverschap) en werd verzocht de spotlights op 

Qatar te zetten om de misstanden te tonen. De KNVB heeft dit gedaan. Er is met veel betrokken 

partijen gesproken, er is deelgenomen aan symposia over de problematiek en met andere bonden zijn 

symposia hierover georganiseerd. De KNVB heeft nauw samengewerkt met de Nederlandse 

ambassade in Qatar en heeft de UEFA Working Group on worker’s rights in Qatar geïnitieerd. Deze 

werkgroep heeft samengewerkt met de FIFA en daar waar nodig druk op de FIFA gezet. Verder heeft 

de KNVB samen met de ILO voorafgaand aan het afsluiten van contracten in Qatar de werkvloer en 

verblijfaccommodaties van medewerkers bezocht om er zeker van te zijn dat er sprake was van goed 

werkgeverschap. Daarnaast heeft de KNVB de FNV, BWI, ILO en Amnesty gesteund in hun oproepen 

die zij in de media hebben gedaan. Tot slot hebben de spelers van het Nederlands elftal op hun training 

van 17 november 2022 gesproken met arbeidsmigranten en met respect daarover teruggekoppeld.  

 

Concrete resultaten 

De wereldwijde aandacht voor de problematiek in Qatar door de toewijzing van het WK, heeft geleid tot: 
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• het in gang zetten van hervorming op het gebied van de wetgeving (o.a. ontmanteling Kafala-

systeem, het invoeren van minimumloon en hitteprotocol); 

• het permanente verblijf van een kantoor van de ILO in Doha. Dit is het enige kantoor in het hele 

Midden-Oosten en zal jaarlijks rapporteren over de stand van zaken; 

• het op gang komen van een eerste dialoog tussen werkgevers en werknemers; 

• de introductie van een compensatiefonds voor niet betaalde lonen of mensen die slachtoffer zijn van 

slechte arbeidsomstandigheden. Mensen die inmiddels zijn teruggekeerd naar hun thuislanden 

vallen hier evenwel niet onder. De KNVB pleit hier wel voor;  

• due diligence / check leveranciers; en  

• morele ondersteuning.  

Tijdens de gesprekken in Qatar waarbij leden van de RvC BV en directie van de KNVB aanwezig zijn 

geweest, kwam duidelijk naar voren dat de medewerkers van de organisaties en de community leaders 

zich enorm gesteund voelen door de activiteiten die de landen uit Noordwest-Europa hebben ondernomen.  

 

Vervolgenstappen 

De UEFA-werkgroep gaat na het toernooi terug naar Qatar om een rapport met aanbevelingen op te 

stellen voor de bonden die deel uitmaken van de werkgroep, maar ook voor de overige bonden, de 

UEFA en de FIFA met betrekking tot de wijze waarop het voetbal met deze problematiek in de toekomst 

beter kan omgaan. De UEFA-werkgroep zal ook de FIFA-voorzitter houden aan de toezeggingen die hij 

in zijn toespraken in Qatar heeft gedaan rond de FIFA Legacy Fund en het kantoor van de ILO.  

De KNVB heeft een samenwerkingsovereenkomst met de Qatarese voetbalbond die met name ziet op 

de inzet van WorldCoaches en het vrouwenvoetbal. De KNVB zal deze overeenkomst voortzetten.  

De veiling van de shirts die de spelers van het Nederlands elftal tijdens de WK-wedstrijden hebben 

gedragen heeft bijna 400.000 euro opgebracht. Samen met de FNV en BWI zal dit geld worden ingezet 

voor voorlichting en juridische ondersteuning, opleiding en educatie alsook voetbalactiviteiten om 

arbeidsmigranten mentale en fysiek ontspanning te bieden.  

 

Herverkiezing FIFA-voorzitter  

 

Vervolgens staat Gijs de Jong (secretaris-generaal) stil bij de verkiezing van de FIFA-voorzitter op het 

FIFA-congres van 16 maart 2023. De documentaire FIFA Uncovered schetst een negatief beeld van de 

FIFA. Het geeft goed weer hoe de FIFA onder leiding van Sepp Blatter was. Zijn opvolger,  

Gianni Infantino, heeft inmiddels een aantal goede hervormingen doorgevoerd. Zo is het discutabele 

FIFA Executive Committee vervangen door een gekozen FIFA Council, vinden toewijzingen van WK’s 

op het FIFA-congres plaats en openbaar, is in de bids een mensenrechtenparagraaf opgenomen en zijn 

ook deze openbaar. Ook vloeit inmiddels een aanzienlijker deel van het financiële resultaat naar de 

leden toe: van 20 tot 30% onder Sepp Blatter naar 80% nu. Gianni Infantino heeft zich voor een nieuwe 

zittingsperiode herkiesbaar gesteld. Op 16 december 2022, de laatste dag dat kandidaten voor de 

vacante positie van FIFA-voorzitter konden worden voorgedragen, heeft de KNVB een steunverklaring 

voor Gianni Infantino afgegeven onder de voorwaarde dat mensenrechten voortaan beter worden 

geborgd, de governance wordt doorontwikkeld en de relatie UEFA / FIFA wordt verbeterd. Dit alles zal 

niet van vandaag op morgen worden bereikt (revolutie). Er zal hard aan gewerkt moeten worden 

(evolutie). In zijn schriftelijke reactie op de agenda heeft Henk Bolhaar voorgesteld om tijdens het FIFA-

congres voorafgaand aan de behandeling van de (her)verkiezing de vergaderzaal te verlaten om daar-

mee een statement richting Gianni Infantino af te geven omdat hij de KNVB rond het compensatiefonds 

voor de arbeidsmigranten en de OneLove-aanvoerdersband niet alleen heeft genegeerd, maar ook 

geschoffeerd en gechanteerd en zich tijdens zijn toespraak op 19 november 2022 erg anti Europa heeft 

uitgelaten. Het bondsbestuur kan geen gehoor geven aan het verzoek. Het ziet ernaar uit dat de 

herverkiezing bij acclamatie zal plaatsvinden. Voor 16 december 2022 had namelijk al 90% van de 
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leden aangegeven hem te steunen. De KNVB werkt op veel terreinen goed samen met de FIFA, 

waaronder innovatie, WorldCoaches en organisatie van evenementen van wedstrijden. De KNVB zal 

met gelijkgestemde bonden blijven werken aan daar waar de KNVB voor staat en proberen dit via de 

weg der geleidelijkheid te realiseren.  

 

Henk Bolhaar dankt het bondsbestuur voor de terugblik op het WK en de schriftelijke beantwoording 

van zijn vragen hierover. Uit die beantwoording blijkt dat het binnen de FIFA met 211 landen en hun 

verschillende culturen en politieke systemen, balanceren is om doelen te bereiken. Diverse KNVB-

activiteiten hebben tot resultaat geleid, maar twee belangrijke doelen zijn niet gerealiseerd zoals voor 

ogen stond: het compensatiefonds van 440 miljoen dollar voor arbeidsmigranten en de One Love-

aanvoerdersband. In het kader van het balanceren past het inderdaad niet om weg te blijven bij een 

stemming. Wel vindt hij dat de bondsvergadering een statement richting de FIFA en zijn voorzitter zou 

moeten afgeven, luidende: De bondsvergadering als vertegenwoordigend orgaan van het Nederlandse 

voetbal spreekt uit dat de FIFA en in het bijzonder de voorzitter daarvan, de KNVB onrechtvaardig heeft 

behandeld met betrekking tot de verzoeken voor het instellen van een compensatiefonds van $ 440 

miljoen voor arbeidsmigranten en de One Love-aanvoerdersband. Hij verzoekt het bondsbestuur dit 

statement op een geschikt moment binnen de FIFA ter sprake te brengen. De bondsvoorzitter vindt het 

statement passen bij de situatie. De FIFA gaat niet weg, de KNVB gaat niet weg. Het is van belang het 

gesprek te blijven voeren met de FIFA, maar de KNVB heeft wel een teleurstellende periode meege-

maakt en mag dit kenbaar maken. De bondsvergadering onderschrijft dit en stemt in met het voorstel 

het statement op een geschikt moment binnen de FIFA en bij de FIFA-voorzitter ter sprake te brengen.  

Toch wil Wicher Schreuders (afgevaardigde amateurvoetbal) een tegengeluid laten horen. Naar 

aanleiding van de wijze waarop de FIFA-voorzitter met een aantal zaken is omgegaan, waaronder de 

One Love-band, vindt hij niet dat de KNVB met een herverkiezing van Gianni Infantino kan instemmen.  

De bondsvoorzitter wijst erop dat de KNVB, zoals reeds gemeld, al een steunverklaring heeft afge-

geven. Dit is gebeurd op basis van hetgeen Gijs de Jong heeft geschetst. Het is niet koninklijk en niet 

terecht om alleen vanwege het gebeuren rond de One Love-band deze steun in te trekken. In de beste 

families zijn onenigheden, ook in de voetbalfamilie. De KNVB zal, zoals zojuist besloten, namens de 

bondsvergadering een statement afgeven. De KNVB blijft verder met de FIFA in gesprek en streeft 

daarin naar een positief resultaat. Dit is het beste gediend door de herverkiezing van Gianni Infantino nu 

te ondersteunen onder de voorwaarden zoals genoemd.  

Henk Hoiting (afgevaardigde amateurvoetbal) begrijpt dit, maar vindt het wel lastig om het aan zijn 

achterban uit te leggen. Verder lijkt het hem goed indien voortaan niet meer zo snel toezeggingen worden 

gedaan en voor nu samen met de Europese bondgenoten de FIFA-voorzitter te laten weten niet blij te zijn 

met een aantal zaken dat hij tijdens het WK heeft gedaan en gezegd. De bondsvoorzitter meldt dat de 

KNVB zijn ongenoegen hierover in gesprekken die de KNVB samen met zijn bondgenoten en de FIFA 

had, al duidelijk heeft gemaakt. Ook persoonlijk heeft hij Gianni Infantino dit voorafgaand aan de eerste 

WK-wedstrijd van Nederland laten weten. Daarbij heeft hij aangegeven het tijdens het WK er niet meer 

over te zullen hebben omdat de focus diende te liggen op het voetbal, maar er nadien zeker op terug te 

zullen komen. Het is altijd goed in de uitleg naar de achterban eerlijk te zijn. De KNVB is lid van de 

voetbalfamilie. De KNVB probeert voor elkaar te krijgen waar het voor staat, maar dient ook te 

accepteren dat dit niet altijd lukt. De KNVB blijft in gesprek met de leden van de voetbalfamilie. Dat is de 

beste manier om vooruit te komen. De KNVB-leden zullen dit begrijpen en uiteindelijk ook ondersteunen.  

 

Evaluatie WK - verspreiding  

 

Uit de terugblik komt duidelijk naar voren op welke wijze de KNVB actief is geweest en wat de KNVB 

verder nog gaat doen. Er is ook duidelijk gemaakt hoe naar Qatar moet worden gekeken.  
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Michael van Praag (erelid) verzoekt het bondsbestuur de evaluatie van het WK na afronding met de 

media te delen zodat heel Nederland hiervan kennis kan nemen. Het publiek is nu alleen op de hoogte 

van hetgeen door de media wordt gedeeld. Op onderdelen was dit erg eenzijdig, waardoor de KNVB in 

een negatiever daglicht kwam te staan, dan hij eigenlijk verdient. Zoals door Marianne van Leeuwen al 

aangegeven verschillen de beelden in Nederland over Qatar met de beelden van Nederlanders in Qatar 

over Qatar. Het lijkt de bondsvoorzitter dan ook goed de analyse breed te delen.  

 

Uitbreiding WK voor clubteams van 7 naar 32 teams – standpunt KNVB 

 

Joris van Benthem (Feyenoord) vraagt hoe het bondsbestuur reflecteert op uitlatingen van de FIFA-

voorzitter op 16 december 2022 over uitbreiding van het WK voor clubteams van 7 naar 32 teams per 

2025. Dit in relatie met het WK voor nationale teams dat in 2026 al wordt uitgebreid naar 46 teams 

mede met het oog op de belastbaarheid van spelers, overvolle speelkalenders en het kunnen blijven 

spelen van een goed gereguleerde nationale competitie en de Europese competities die vanaf het 

seizoen 2024/’25 ook een nieuwe format kennen. In reactie hierop meldt de bondsvoorzitter dat recent 

een overleg tussen de UEFA en de FIFA heeft plaatsgevonden. Tijdens dit overleg is hierover niet 

gesproken. Hij beschouwt de uitlating dan ook als een gedachte van de FIFA. De KNVB ondersteunt 

deze gedachte niet. De KNVB hecht veel waarde aan een gezond nationaal voetballandschap en ziet 

niet hoe dit daaraan bijdraagt. Het zit het eerder ernstig in de weg. De KNVB zal dit eerst binnen de 

UEFA en vervolgens binnen de FIFA bespreken. De KNVB kan niet met de vorm alsook niet met de 

vluchtigheid waarmee het wordt gebracht, instemmen.  

 

3. VERSLAG BONDSVERGADERING D.D. 22 JUNI 2022 
 

De bondsvergadering stelt het bij de agenda gevoegde verslag van de bondsvergadering d.d. 22 juni 
2022 (concept) zonder wijziging vast.  

 

4. VROUWEN EREDIVISIE, BELOFTEN VROUWEN, BEKER VROUWEN  
 

Vanuit de directie van de KNVB is de vraag gesteld om te onderzoeken wat de impact is wanneer de 

(organisatie van de) competitie Vrouwen Eredivisie, de competitie Beloften Vrouwen, het toernooi om de 

KNVB-beker vrouwen en overige door de KNVB te organiseren competities/ toernooien/ wedstrijden 

tussen clubs die uitkomen in de Vrouwen Eredivisie binnen de KNVB over zouden gaan van de sectie 

amateurvoetbal naar de sectie betaald voetbal. Naar aanleiding van deze vraag heeft een interne werk-

groep van de KNVB een impactanalyse gemaakt. Op basis van deze analyse wordt voorgesteld met 

ingang van het seizoen 2023/’24 de organisatie van (en verantwoordelijkheid voor) de competitie 

Vrouwen Eredivisie, de competitie Beloften Vrouwen, het toernooi om de KNVB-beker vrouwen en 

overige door de KNVB te organiseren competities/ toernooien/ wedstrijden tussen clubs die uitkomen in 

de Vrouwen Eredivisie over te laten gaan van de sectie amateurvoetbal naar de sectie betaald voetbal 

en het met ingang van het seizoen 2023/’24 uitsluitend betaaldvoetbalorganisaties laten deelnemen aan 

de Vrouwen Eredivisie en Beloften Vrouwen. Deze voorstellen zijn op 17 december 2022 door de 

ledenraad amateurvoetbal en op 21 december 2022 door de algemene vergadering betaald voetbal 

besproken. De voorstellen konden binnen beide vergaderingen op steun rekenen.  

 
Henk Bolhaar heeft in zijn schriftelijke reactie op de agenda voorgesteld ook in het vrouwenvoetbal 
opleidingsvergoedingen in te voeren. In de reactie daarop is aangegeven dat de KNVB de intentie 
hiertoe heeft, maar dit nu nog niet te zullen doen omdat er internationaal nog geen regeling van toe-
passing is. Speelsters zouden dan makkelijker naar een buitenlandse club kunnen gaan dan naar een 
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Nederlandse club. Henk Bolhaar hoopt ervan uit te mogen gaan dat het betaald voetbal akkoord gaat 
met het invoeren van een opleidingsvergoedingregeling zodra een en ander internationaal is geregeld.  
 
In zijn schriftelijke reactie heeft Henk Bolhaar het betaald voetbal opgeroepen structureel geld beschik-
baar te stellen voor het professionele vrouwenvoetbal. In de reactie daarop wordt vooral gefocust op het 
vergroten van de inkomsten door de deelnemende clubs, terwijl zijn oproep juist gericht is aan de sectie 
betaald voetbal om financieel bij te dragen. Het verder versterken van het professionele vrouwenvoetbal 
kan niet zonder zo’n extra bijdrage. Als dit niet gebeurt, heeft de overgang weinig zin. Hij verwijst daarbij 
naar de wijze waarop de Engelse voetbalbond in het vrouwenvoetbal heeft geïnvesteerd. Dit heeft in 
2022 geleid tot het Europees kampioenschap van het Engelse vrouwenelftal. In een reactie hierop geeft 
Marianne van Leeuwen aan dat het amateurvoetbal tien jaar lang veel tijd geld en heeft geïnvesteerd in 
de ontwikkeling van het (professionele) vrouwenvoetbal. Met de overgang van voornoemde competities 
geeft het amateurvoetbal een mooi cadeau aan het betaald voetbal. Het amateurvoetbal kan ervan op 
aan dat het betaald voetbal er alles aan zal doen om deze competities verder te professionaliseren en het 
niveau van het vrouwenvoetbal verder omhoog te brengen. De ontwikkelingen zullen worden gedeeld in 
de bondsvergadering zodat ook de ledenraad amateurvoetbal over de voortgang wordt geïnformeerd.  
 
De nationale elftallen vallen versnipperd onder de verantwoordelijkheid van de sectie amateurvoetbal 
(alle vrouwen en meisjesteams en aantal jongensteams) en de sectie betaald voetbal (Nederlands elftal 
t/m 018 mannen). Op het verzoek van Henk Bolhaar om te bezien of het mogelijk is alle nationale teams 
onder de verantwoordelijkheid van de bond te laten vallen, meldt de bondsvoorzitter dat het 
bondsbestuur zich continu bezighoudt met de vraag wat het beste is voor het voetbal. Het bondsbestuur 
werkt op dit moment een visie hiervoor uit en zal te zijner tijd met een antwoord op de vraag komen.  
Het bondsbestuur wil overigens uitsluitend verandering als het een meerwaarde heeft.  
In reactie op de vraag van Michael van Praag waarom in het kader van de verdere professionalisering 
van het vrouwenvoetbal de verantwoordelijkheid voor de OranjeLeeuwinnen niet overgaat naar het 
betaald voetbal, geeft de bondsvoorzitter aan dat het bondsbestuur de noodzaak daarvan nu niet ziet. 
De OranjeLeeuwinnen doen het op dit moment goed en, zoals gezegd, bereidt het bondsbestuur een 
toekomstvisie voor. Marianne van Leeuwen vult hierop aan dat een belangrijke reden voor de overgang 
van het professionele clubvrouwenvoetbal naar het betaald voetbal is gelegen in het feit dat inmiddels 
vrijwel alle BVO’s beschikken over vrouwenvoetbal. Met de overgang verhuist de besluitvorming over 
de genoemde competities naar de algemene vergadering betaald voetbal waar de BVO’s onderdeel 
vanuit maken. Dit argument speelt niet bij de OranjeLeeuwinnen. Jan Dirk van der Zee voegt eraan toe 
dat alle nationale teams binnen de KNVB vallen onder de verantwoordelijkheid van de directeur 
topvoetbal en deels onder de directeur voetbalontwikkeling. Het bondsbestuur beschouwt het nationale 
voetbal in feite al als onderdeel van de bond. Inmiddels zijn gelijke commerciële betalingen tussen 
mannen en vrouwen gerealiseerd en hebben de vrouwen hetzelfde niveau van faciliteiten als de 
mannen tot hun beschikking. Ook dit maakt een overgang van de OranjeLeeuwinnen naar het betaald 
voetbal niet noodzakelijk. 
 
Natascha van Grinsven-Admiraal (Telstar) attendeert op het belang van de beeldvorming van de 
overgang van het clubvoetbal voor vouwen naar het betaald voetbal. Op haar vraag of een BVO’s die 
met een team deelneemt aan het clubvoetbal voor vrouwen in de AVBV dubbel stemrecht krijgt om het 
vrouwenvoetbal een duidelijke stem te geven, geeft Marianne van Leeuwen aan dat dit niet het geval 
zal zijn. Zoals gemeld op de AVBV van 21 december 2022 zal een werkgroep worden opgericht met de 
BVO’s die met een vrouwenteam deelnemen aan het clubvrouwenvoetbal. In die werkgroep zullen 
voorstellen voor de AVBV worden voorbereid.  

De bondsvergadering stemt in met de voorstellen zoals weergegeven in de inleiding van dit 

agendapunt. Ten behoeve van de reglementaire implementatie zullen voor de voorjaarsvergaderingen 

van 2023 voorstellen tot wijziging van de reglementen worden voorbereid.  
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5. ONTWIKKELING KNVB CAMPUS – VOORTGANG 
 
De KNVB is een voetbalbond. Het voetbal kan goed bijdragen aan het realiseren van andere doelen, 

maar binnen de KNVB staat het voetbal voorop. Om het Nederlandse voetbal maximaal succesvol te 

kunnen laten zijn, zijn goede opleidings- en trainingsfaciliteiten essentieel. De KNVB telt 20 nationale 

teams. Met uitzondering van een aantal topteams, trainen en spelen zij vanwege de beperkte ruimte 

niet op de KNVB Campus. Dit is niet optimaal. Uitbreiding van de KNVB Campus is dan ook cruciaal. 

De KNVB begint in de kwaliteit van zijn opleidings- en trainingsfaciliteiten ook achter te lopen. België en 

Duitsland hebben recent nieuwe complexen geopend en zijn de KNVB ruim voorbijgestreefd.  

Voor de benodigde uitbreiding heeft de KNVB een plan ontwikkeld. Na hierover met betrokken partijen 

gesproken te hebben, heeft de KNVB op 8 juli 2022 de “Gebiedsvisie KNVB Campus Zeist” aan het 

college van burgemeesters en wethouders van de gemeente Zeist aangeboden. Daarbij is formeel 

verzocht om medewerking aan een herziening van het bestemmingsplan om de uitbreidingsplannen van 

de KNVB mogelijk te maken. De KNVB heeft in november 2022 een brief van de gemeente Zeist 

ontvangen, waarin zij op bepaalde punten nadere informatie vraagt. Bij aanvang van het proces had het 

bondsbestuur de indruk de benodigde herziening te verkrijgen. Door mogelijke weerstand bij partijen 

zoals de gemeenteraad van Zeist, de Provincie, omwonenden en actiegroepen is het bondsbestuur 

daar nu niet meer zo zeker van. Het bondsbestuur heeft dan ook een werkgroep gevraagd na te denken 

over een alternatief voor het geval de uitbreidingsplannen niet kunnen worden gerealiseerd. Daarbij 

wordt ook gekeken naar andere locaties in Nederland. Dit is niet wat het bondsbestuur wil, maar zal 

wellicht als consequentie moeten worden aanvaard.  

De bondsvoorzitter heeft op 20 december 2022 de wethouder van de gemeente Zeist op de hoogte 

gesteld van het feit dat het bondsbestuur dit vandaag met de bondsafgevaardigden bespreekt. Er is nu 

nog geen sprake van een vertrek uit Zeist. Het bondsbestuur schat de kans op een positieve uitspraak 

op het verzoek om een herziening van het bestemminsplan nog steeds hoger in dan de kans op een 

negatieve uitspraak, maar de KNVB is aan zichzelf verplicht alternatieven te onderzoeken voor het 

geval dit anders blijkt te zijn. De KNVB heeft een ambitieuze strategische agenda en dient al het 

mogelijk te doen om dit te realiseren. Hierbij hoort een KNVB Campus die beter en mooier is dan de 

mooie campus die er nu is.  
 
6. KNVB JAARVERSLAG SEIZOEN 2021/’22 
 
Het KNVB Jaarverslag seizoen 2021/’22 is op 24 november 2022 via digitale weg aan de bonds-

afgevaardigden en adviserende leden van de bondsvergadering gezonden. De bondsvergadering  

stelt dit verslag zonder wijziging vast.  

 
7.  FINANCIËN 
 
7.1. Jaarrekening seizoen 2021/'22 

 

De bondsvergadering stemt in met de door de ledenraad amateurvoetbal vastgestelde jaarrekening 

amateurvoetbal seizoen 2021/’22, de door de algemene vergadering betaald voetbal vastgestelde 

jaarrekening betaald voetbal seizoen 2021/’22 alsmede de jaarrekening bondsgerelateerde activiteiten 

seizoen 2021/’22 zoals opgenomen in voornoemde jaarrekeningen en gevoegd bij de agenda.  

 

7.2. Verlenen van kwijting aan het bondsbestuur 

 

De bondsvergadering verleent kwijting aan het bondsbestuur voor zijn financiële verantwoordelijkheid 

voor het gevoerde beleid van het afgelopen verenigingsjaar. 
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8.  VERSLAG BONDSBESTUUR TWEEDE SEIZOENSHELFT 2021/’22  
 

De bondsvergadering neemt kennis van het bij de agenda gevoegde verslag van het bondsbestuur 

tweede seizoenshelft 2021/’22. 

 
9.  VERSLAG ONDERZOEKSCOMMISSIE INTEGRITEIT SEIZOEN 2021/’22 
 
De bondsvergadering neemt kennis van het bij de agenda gevoegde verslag van de onderzoeks-
commissie integriteit seizoen 2021/’22.  

 
10. REGLEMENTAIRE AANGELEGENHEDEN  

 

10.1. Voorstellen tot aanpassing van de Statuten en de reglementen  

 
10.1.1. Statuten: beslissingsbevoegdheid bondsbestuur 

Op de bondsvergadering van 22 juni 2022 is bij de behandeling van agendapunt 7. Recht van opstal 

warmtekrachtinstallatie zwembad gevraagd te bezien welke beslissingen van de bondsvergadering 

vanwege de beperkte impact, voortaan kunnen worden afgedaan door het bondsbestuur.  

In dit kader stemt de bondsvergadering in met de navolgende aanpassing van de Statuten: 

Statuten - Artikel 15 

1.  Met inachtneming van de beperkingen volgens de Statuten, het Reglement Amateurvoetbal en het 

Reglement Betaald Voetbal is het bondsbestuur belast met het besturen van de KNVB. 

2.  a.  Het bondsbestuur is bevoegd te handelen binnen een door de bondsvergadering jaarlijks 

vastgestelde begroting, alsmede om met inachtneming van het onder b en c bepaalde, 

meerjarige verplichtingen tot een tijdsduur van vijf jaar aan te gaan. 

      b. Het aangaan van verplichtingen voor leden van de KNVB vereist de voorafgaande goedkeuring 

van de bondsvergadering. 

      c.   Daarnaast is het bondsbestuur uitsluitend met voorafgaande goedkeuring van de vergadering 

van toezichthouders bondsvergadering bevoegd tot: 

-    het aangaan van verplichtingen met een tijdsduur langer dan vijf jaar; 

-    het aangaan van verplichtingen voor leden van de KNVB; 

-    het sluiten van overeenkomsten tot het kopen, vervreemden, en bezwaren van registergoederen; 

-    het sluiten van overeenkomsten, waarbij de KNVB zich als borg of hoofdelijk 

medeschuldenaar verbindt, zich voor een derde sterk maakt of zich tot zekerheidstelling voor 

een schuld van een derde verbindt. 

3.  Tot de taak van het bondsbestuur behoort onder meer: 

a.  vertegenwoordiging van de KNVB, nationaal zowel als internationaal; 

b.  benoeming van commissies, voor zover dit niet aan anderen is opgedragen; 

c.   het beheer van de geldmiddelen, voorzover een van de sectiebesturen daarmede niet is belast; 

d.  zorg voor voorlichting en publiciteit, waaronder begrepen het aanwijzen en in stand houden van 

een medium voor de publicatie van officiële mededelingen van of vanwege het bondsbestuur; 

e.  beslissing in competentiegeschillen, binnen de KNVB; 

f.   zorg voor het personeelsbeleid; 

g.   het vaststellen van een onderscheidingsregeling, die binnen de gehele KNVB van toepassing is, 

zulks met inachtneming van het bepaalde in artikel 6 lid 4 van deze Statuten. 

4.  Het bondsbestuur kan zijn taken en bevoegdheden geheel of gedeeltelijk delegeren. 

 

Door deze wijziging: 

• hoeft het bondsbestuur de bondsvergadering niet meer om goedkeuring te vragen indien een  
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aan te gane verplichting langer dan vijf jaar duurt; en  

• dient het bondsbestuur de vergadering van toezichthouders in plaats van de bondsvergadering om 

voorafgaande goedkeuring te vragen voor het sluiten van overeenkomsten tot het kopen, 

vervreemden, en bezwaren van registergoederen alsook het sluiten van overeenkomsten, waarbij 

de KNVB zich als borg of hoofdelijk medeschuldenaar verbindt, zich voor een derde sterk maakt of 

zich tot zekerheidstelling voor een schuld van een derde verbindt. 

Voor het aangaan van verplichtingen voor leden van de KNVB blijft voorafgaande goedkeuring van de 

bondsvergadering vereist.  

 

10.1.2. Reglement Overschrijvingsbepalingen Algemeen, Opleidingsvergoeding en 

Solidariteitsbijdrage: wijzigen verenigingsjaar in kalenderjaar 

De bondsvergadering stemt in met wijziging van het woord verenigingsjaar in kalenderjaar in artikel 14 

lid 2 van het Reglement Overschrijvingsbepaling Algemeen, Opleidingsvergoeding en Solidariteits-

bijdrage zoals hieronder weergegeven: 

 

Artikel 14 – Berekening solidariteitsbijdrage  

2. a. Indien een contractspeler:  

- wordt overgeschreven voor het einde van 

het kalenderjaar waarin de speler de leeftijd 

van 23 jaar heeft bereikt; en/of  

- een gedeelte van zijn opleiding bij een club 

die niet langer lid is van de KNVB als 

genoemd in artikel 6 lid 1 van de Statuten 

heeft genoten,  

wordt de solidariteitsbijdrage als genoemd in 

artikel 4 lid 1 van dit reglement, in afwijking van 

artikel 14 lid 1 van dit reglement, verminderd 

met een half procent per jaar voor elk jaar dat 

de speler:  

1. is overgeschreven voor het einde van het 

verenigingsjaar waarin de speler de leeftijd 

van 23 jaar heeft bereikt; en/of  

2. een opleiding bij een club die niet langer lid 

is van de KNVB heeft genoten. 

2. a. Indien een contractspeler:  

- wordt overgeschreven voor het einde van 

het kalenderjaar waarin de speler de leeftijd 

van 23 jaar heeft bereikt; en/of  

- een gedeelte van zijn opleiding bij een club 

die niet langer lid is van de KNVB als 

genoemd in artikel 6 lid 1 van de Statuten 

heeft genoten,  

wordt de solidariteitsbijdrage als genoemd in 

artikel 4 lid 1 van dit reglement, in afwijking van 

artikel 14 lid 1 van dit reglement, verminderd 

met een half procent per jaar voor elk jaar dat 

de speler:  

1. is overgeschreven voor het einde van het 

verenigingskalenderjaar waarin de speler de 

leeftijd van 23 jaar heeft bereikt; en/of  

2. een opleiding bij een club die niet langer lid 

is van de KNVB heeft genoten. 

 

Door middel van deze wijziging wordt de bepaling in lijn gebracht met de overige inhoud van het artikel 

waarin ook wordt gesproken van kalenderjaar.  

 
11.   (HER)BENOEMING COMMISSIELEDEN  
 
11.1.  College van arbiters 
 
A-arbiters 
Aftredend en niet herbenoembaar is de heer mr. F.W.H. van den Emster (voorzitter).  
Aftredend en herbenoembaar voor een periode van drie jaar is de heer mr. T.J. Roest Crollius.  
Op voordracht van het bondsbestuur wordt het huidige lid van het college van arbiters mevrouw  
E. Adriaanse benoemd tot voorzitter van het college, mevrouw mr. C.H. van Breevoort-de Bruin tot lid van 
het college en de heer mr. T.J. Roest Crollius voor een nieuwe zittingsperiode van drie jaar herbenoemd.  
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B-arbiters 
Aftredend en voor een periode van drie jaar herbenoembaar zijn: 
- de heer A. Bruggeman ((bestuurders amateurvoetbal) bindend voorgedragen door het bestuur amateurvoetbal;  
- de heer J. Doornebosch (coaches betaald voetbal) bindend voorgedragen door de CBV  
- de heer T. Heijkoop (oefenmeesters) bindend voorgedragen door de VVON;  
- de heer C. Driebergen (bestuurders amateurvoetbal) bindend voorgedragen door het bestuur amateurvoetbal;  
- de heer mr. J.J. van Veen (contractspelers) bindend voorgedragen door de CSR.  
De heren Bruggeman, Doornebosch, Heijkoop, Driebergen en Van Veen worden op bindende 
voordracht van genoemde geledingen voor een nieuwe zittingsperiode van drie jaar herbenoemd.  
  
11.2. Reglementscommissie 
 
Aftredend en voor een periode van drie jaar herbenoembaar zijn mevrouw mr. P.E. Ernste,  
de heer mr. Y. Moussaoui en de heer mr. J.W.M. Tromp.  
Mevrouw Ernste, de heer Mousssaoui en de heer Tromp worden op voordracht van het bondsbestuur 
voor een nieuwe zittingsperiode van drie jaar herbenoemd.  
 
11.3. Onderzoekscommissie integriteit  
 
Aftredend en voor een periode van drie jaar herbenoembaar zijn de heren drs. T. Veensta (voorzitter)  
en mr. G. Beelen. De heren Veenstra en Beelen worden op voordracht van het bondsbestuur voor een 
nieuwe zittingsperiode van drie jaar herbenoemd.  
 

12. HERBENOEMING BONDSVOORZITTER 
 

De bondsvoorzitter draagt het voorzitterschap over aan Jan Dirk van der Zee.  

 

Zoals gemeld op de bondsvergadering van 22 juni 2022 is Just Spee aftredend en herkiesbaar.  

Op basis van hetgeen is bepaald in artikel 12 lid 2 van de Statuten konden kandidaten voor de functie 

van bondsvoorzitter worden voorgedragen door tenminste tien bondsafgevaardigden en/of het 

bondsbestuur. De termijn voor kandidaatstelling sloot op 30 november 2022. Anders dan de voordracht 

van het bondsbestuur, zijn er geen kandidaatstellingen ontvangen. Het bondsbestuur stelt derhalve Just 

Spee voor herbenoeming kandidaat.  

 

De bondsvergadering heeft geen behoefte aan een schriftelijke stemming en laat via een applaus weten 

Just Spee voor een nieuwe zittingsperiode van drie jaar te herbenoemen.  

 

Na felicitaties aan zijn adres van het bondsbestuur en de bondsvergadering spreekt Just Spee de 

vergadering toe. Een letterlijke weergave hiervan is bij dit verslag gevoegd (bijlage 3).  

 

13. RONDVRAAG  
 
Oproep aan bestuurders betaald voetbal: steun aan omvallende amateurclubs / gedrag spelers 
Zoals aangegeven door de bondsvoorzitter in zijn openingswoord, wordt het Nederlands voetbal 
geconfronteerd met tal van maatschappelijke problemen waaronder de zeer hoge energieprijzen.  
Door deze prijzen dreigen tal van amateurclubs om te vallen. Ben Veen (afgevaardigde amateurvoetbal) 
vraagt de bestuurders uit het betaald voetbal te bezien of zij een bijdrage kunnen leveren aan het 
instandhouden van deze clubs. Ook vraagt hij hen hun spelers te wijzen op het feit dat zij een 
voorbeeldfunctie hebben. Hun gedrag tijdens wedstrijden wordt door de jeugd overgenomen.  
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Verkiezingen ledenraad amateurvoetbal 
De bondsvoorzitter meldt dat op 13, 14 en 15 december 2022 de verkiezingen van de ledenraad 
amateurvoetbal hebben plaatsgevonden. Deze hebben ertoe geleid dat negentien van de 30 zetels in 
de raad per 1 januari 2023 door nieuwe leden worden ingevuld. Zoveel nieuwe leden zal ongetwijfeld 
zorgen voor nieuw elan en nieuwe ideeën. De uittredende leden heeft hij tijdens de vergadering van de 
ledenraad amateurvoetbal op 17 december 2022 bedankt voor hun inzet. Hij herhaalt dit in deze 
vergadering. Zij hebben belangrijk werk verzet. Hij wenst hun en de nieuwe leden veel succes toe.  
 
Uitreiking onderscheiding aan Frans Vermeij en Jan Reker  
Vanwege zijn verdiensten voor het Nederlands voetbal in het algemeen en in het bijzonder voor zijn 
inzet voor de KNVB en de arbitrage heeft het bondsbestuur besloten Frans Vermeij te benoemen tot 
bondsridder van de KNVB. Onder applaus van de aanwezigen overhandigt de bondsvoorzitter hem de 
daarbij behorende speld en oorkonde. 
 

Vanwege zijn brede verdiensten voor het Nederlands voetbal in het algemeen en in het bijzonder 

voor zijn inzet voor de KNVB en de trainer/coach heeft het bondsbestuur besloten Jan Reker te 

benoemen tot bondsridder van de KNVB. Onder applaus van de aanwezigen overhandigt de 

bondsvoorzitter hem de daarbij behorende speld en oorkonde. 

 

Bondsvergadering voorjaar 2023 
De bondsvergadering zal in het voorjaar van 2023 plaatsvinden op 27 juni 2022.  

  
14. SLUITING 
 
Niets meer aan de orde zijnde, dankt de bondsvoorzitter de aanwezigen voor hun bijdrage, wenst hij 

hen hele fijne Kerstdagen toe en een goed begin van het nieuwe jaar en sluit hij vervolgens de 

vergadering. 
 
 
Zeist, 18 januari 2023 
NW / Bondsvergadering d.d. 21 december 2022 
Vastgesteld op de bondsvergadering d.d. 27 juni 2023 
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BONDSVERGADERING 
 
Datum : 21 december 2022 

   

 
 
Openingswoord  
Uitgesproken door Just Spee, bondsvoorzitter 
 
 
Beste voetballers en voetbalsters, beste voetbalbestuurders, beste voetballiefhebber en alle andere 
mensen. Welkom bij deze bondsvergadering en ik richt een extra welkomstwoord, een bijzonder 
welkomstwoord aan Gerard Bouwer, Michael van Praag, onze ereleden. Ook een bijzonder 
welkomstwoord aan Boaz Diepman, een lid van de KNVB Jeugdraad. Welkom Frans Vermeij en Jan 
Reker, met wie we straks nog een appeltje te schillen hebben, Heidi Beha, welcome here today, 
representing FIFA, and Thierry Favre, welcome here, representing UEFA. Both of them will have the 
opportunity to address you by means of standing here and having the word.  
 
Het is goed om u hier allemaal te zien in Zeist op deze 21 december. Later dan 21 december hebben 
we het nooit gedaan, maar u weet de reden. We hadden gehoopt elkaar hier te kunnen ontmoeten als 
kersverse wereldkampioenen. Op zondag 18 december de Wereldbeker omhooghouden, op maandag 
19 december de boottocht door de Amsterdamse grachten en twee dagen later dan deze vergadering in 
Zeist….. Het had zo mooi kunnen zijn, maar het liep anders dan gepland. Onze WK-droom spatte 
uiteen vanaf de penaltystip in de kwartfinale tegen Argentinië. 
Het is een wereldkampioenschap geworden dat meer losmaakte dan ooit tevoren. Voor het eerst vond 
het toernooi plaats in het Arabische deel van de wereld en daarbij maakten we kennis met een andere 
sportbeleving en een andere cultuur. Daar is ontzettend veel over gezegd en geschreven.  
Doordat we voor het eerst een winter WK kregen, liep het toernooi ook dwars door onze nationale 
voetbalkalender heen. De achtste finale tegen de Verenigde Staten viel op zaterdagmiddag om 16.00 
uur, normaal gesproken het domein van ons zaterdagamateurvoetbal. Het was mooi om te zien dat 
teams massaal hun wedstrijden verplaatsten naar een vroeger tijdstip en daarna in de kantine 
verzamelden om samen naar Oranje te kijken. Eerst voetballen, daarna voetbal kijken. Voor de echte 
liefhebber kan het nauwelijks beter.  
 
En gelukkig is voetbal nog altijd de populairste bezigheid onder sportliefhebbers in ons land. Het is mooi 
om te zien dat ons ledenaantal voor het eerst in zeven jaar weer is gegroeid. Daarnaast ben ik ook erg 
verheugd over het feit dat het aantal vrijwilligers binnen het verenigingsleven op peil is gebleven. 
Hoewel we vermoeden dat de ledengroei vooral te maken heeft met latere instromers vanwege corona, 
is het goed om te zien dat deze nieuwkomers de weg naar de verenigingen hebben weten te vinden 
toen dat weer mogelijk was. En ook positief: onze belangrijkste aanwas zit bij de jongste jeugd en bij de 
vrouwen. Het is geen geheim dat meisjes en vrouwen al een aantal jaren onze sterkst groeiende tak 
vormen, maar het is tegelijkertijd goed om te constateren dat deze trend nog even voortduurt. Voor alle 
jonge meiden die dromen van een carrière als profvoetballer is het hartstikke mooi dat zij de 
OranjeLeeuwinnen in korte tijd twee keer op een internationaal podium kunnen zien voetballen. 
Afgelopen zomer nog tijdens het EK in Engeland en vanaf 20 juli volgend jaar alweer op het WK in 
Australië en Nieuw-Zeeland, onder leiding van de nieuwe bondscoach Andries Jonker. 
Vandaag zetten we een belangrijke stap in de ontwikkeling van het vrouwenvoetbal door de Azerion 
Vrouwen Eredivisie formeel onder te brengen bij het betaald voetbal. Hiermee krijgen BVO’s meer 
zeggenschap over hun vrouwenteams en lopen we tegelijkertijd in de pas met de ontwikkelingen bij de 
UEFA, die in de toekomst een investering in het vrouwenvoetbal verplicht gaat stellen bij deelname aan 
Europese competities. 



 

  

 

  P. 2 

 

Bondsvergadering d.d. 21 december 2022 

Verslag – bijlage 1 

In ons amateurvoetbal komen de veranderingen in de voetbalpiramide dit seizoen voor het eerst tot 
uitdrukking. De hoofdklasse is inmiddels omgedoopt tot de Vierde Divisie en er vindt een versterkte 
degradatieregeling vanaf de Eerste Klasse en lager in het standaardvoetbal plaats. Op korte termijn 
heeft dit veel impact op de top van het amateurvoetbal, maar deze veranderingen gaan op lange termijn 
de piramide stabieler maken. De inzet - kortere reisafstanden, meer derby’s, een betere aansluiting bij 
de top en gelijkwaardigere competities - komt ten goede aan ons voetbal.  

 
En ook het internationale voetbal is volop in beweging. Vorig week heeft de advocaat-generaal van het 
Europese Hof van Justitie in dat kader een advies uitgesproken over de positie van de FIFA en UEFA in 
het Europese sportmodel. Wij zijn blij dat in het advies de waarde van de huidige sportieve 
uitgangspunten van voetbalcompetities doorklinkt. Zoals bekend, zijn wij geen voorstander van de 
eventuele komst van een nieuwe Europese topcompetitie zonder promotie/degradatie en zonder oog 
voor financiële solidariteit. Bovendien denken wij dat bij het vormen van zo’n topcompetitie de waarde 
van het lokale en regionale clubgevoel wordt onderschat. Topaffiches in het internationale voetbal zijn 
nu ook waardevol, omdat ze schaars zijn. Na zes keer Paris Saint-Germain tegen Barcelona in korte tijd 
is voor fans de lol er ook wel een beetje vanaf. Niettemin vind ik dat we onze ogen niet moeten sluiten 
voor verandering en daarop ook moeten kunnen inspelen. Het voetbal kan ook niet bestaan zonder 
zakelijke benadering.  
 
Ik zeg vaak: voetbal is sport, entertainment en business. Een maatschappelijke component zit daarbij 
verweven in alle drie de pijlers. Tijdens dit WK was dit misschien wel meer dan ooit zichtbaar. Wij 
hadden onze eigen maatschappelijke boodschap over voetbal in relatie tot mensenrechten en inclusie 
ook graag willen overbrengen door Virgil van Dijk de OneLove-aanvoerdersband te laten dragen, maar 
hebben pas op de plaats moeten maken om onze sportieve ambities niet dwars te zitten. Tegen  
Gianni Infantino heb ik tijdens het WK gezegd dat er na het toernooi wel reparatiewerkzaamheden 
moeten plaatsvinden als het gaat om onze onderlinge verstandhouding. Wij zijn met name teleurgesteld 
dat er niet geluisterd is naar onze argumenten en dat wij vlak voor de eerste wedstrijd pas hoorden over 
de sanctie van een gele kaart bij het dragen van de OneLove aanvoerdersband. Richting de toekomst 
zien we het WK daarom niet als het einde van een gesprek over dit thema, maar eerder als een begin. 
Wij voelen ons daarbij gesteund door de enorme support die we voor de OneLove-campagne hebben 
ervaren uit alle hoeken van de wereld. Onze boodschap dat de liefde voor voetbal alle verschillen 
tussen mensen onderling overstijgt, wordt wereldwijd gedragen.  
 
Maar ook dichter bij huis komt onze maatschappelijke inzet tot uitdrukking. In september van dit jaar 
werd in dat kader de eerste editie van de Michael van Praag Award uitgereikt aan Agnes Eling, die bij 
het Mulier Instituut onderzoek doet naar sociale ongelijkheid. De Michael van Praag Award is door de 
KNVB in het leven geroepen om inclusie, toegankelijkheid en diversiteit binnen het voetbal te 
bevorderen.  

 
Los van onze strategische doelen op dit gebied hebben we ook oog voor de realiteit van de dag. 
Naarmate de oorlog in Oekraïne langer aanhoudt, gaan de gevolgen daarvan ook steeds meer 
doorklinken in onze samenleving. De energieprijzen gaan omhoog en de dagelijkse boodschappen 
worden duurder. Dit brengt veel onzekerheid met zich mee. Ook voor verenigingen. Voor het voetbal 
wordt het in 2023 een belangrijke taak om de sport voor iedereen betaalbaar en toegankelijk te houden.  

 
Laten we samen de schouders zetten onder de uitdagingen die de komende tijd op ons pad komen. Om 
te beginnen bij deze vergadering. Voordat we met de behandeling van de vergadering beginnen zou ik 
een moment stilte willen vragen en daarbij te gaan staan indien mogelijk ter nagedachtenis aan de 
voetbalvrienden en -vriendinnen die ons de afgelopen tijd zijn ontvallen.  

 
MOMENT STILTE 
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Voordat we gaan beginnen, wil ik graag van dit moment gebruik maken om stil te staan bij het feit dat 
het op 3 december van dit jaar tien jaar geleden was dat Richard Nieuwenhuizen is overleden. Hij was 
de dag ervoor actief als assistent-scheidsrechter bij een wedstrijd van zijn eigen zoon en kwam om het 
leven door geweld langs de voetbalvelden. Het overlijden van Richard Nieuwenhuizen is boven alles 
een persoonlijk drama voor zijn vrouw en drie zoons, maar daarnaast is het ook een blijvend litteken 
voor de betrokken clubs en het Nederlands voetbal in zijn totaliteit. Laten we dat nooit vergeten.  
 
Ik wens u allen een goede vergadering.  

 

 

******* 
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BONDSVERGADERING 
 
Datum : 21 december 2022 

   

 
 
Heide Beha (FIFA) 
 

Dear President, dear Board Members, dear Honorary Members, dear General Secretary, dear 

Representative of UEFA, dear Delegates, dear All,  

 

It is great to be back here at the KNVB Campus for this important Elective General Assembly today and 

just after the FIFA World Cup in Qatar.  

Please allow me to pass to you the best wishes from the FIFA President, Gianne Infantino, our General 

Secretary Fatima Samoura and the FIFA Administration team.  

And firstly of course, congratulations to you for the performance of your men’s national team at the 

World Cup. And since I am German, I really can congratulate you. I think it is a really great achievement 

of the Netherlands even though I am sure the disappointment after those dramatic 120+ minutes and 

the penalty shootout was and is still big. To be among the best eight teams in the World, one of the best 

in Europe is a great achievement.  

Without doubt, this World Cup was historic, successful and also special in many aspects.  

Human Rights never were higher on the agenda of FIFA and its member associations. The KNVB has 

been one of the initiators to push for topics such as the protection of human rights, workers’ rights and 

the rights of the LGBTQI+ community and other topics, so we have engaged together with the KNVB 

and many partners such as civil society organisations to improve the situation. FIFA unites the diversity 

of the football world under its umbrella and we are looking forward to continue to collaborate and 

working on this and many other subjects in order to strive to become better on and off the pitch. 

After the men’s World Cup is before us the Women’s World Cup and as the President already 

mentioned, the OranjeLeeuwinnen qualified for this World Cup and we are expecting also the legendary 

Oranjefans in Australia and New Zealand from the 20th of July till the 20th of August next year. The 

Netherlands have qualified now for the 3rd time in a row for the Women’s World Cup and I wish the team 

all the best of success to advance at least as far as in 2019 in France. Dutch women’s football is a 

leading example for the world on how to develop players, coaches. The excitement for women’s football 

globally is growing just as it is in the Netherlands: On the agenda today you have important decisions 

with regards to women’s football and the professionalisation of the league and women’s football in 

general, so all these joint efforts by you, by FIFA, by UEFA and by all the stakeholders will help lift up 

the women’s game step by step.  

To conclude, again congratulations to the Netherlands for the player development no matter which 
gender achievement, as we can see in many player biographies at the men’s World Cup and we will see 
next year at the Women’s World Cup. This core competence roots in the clubs. That is where players 
are developed, talents are brought to higher levels, to next steps. And I heard that here in the 
Netherlands a football club is maximum 1,6 kilometre away from inhabitants. This sounds to me like a 
football paradise, so congratulations for the impressive footprint the Netherlands have on player 
development worldwide and on behalf of FIFA, I would like to thank you all for your exceptional 
contribution to football globally and I wish you a healthy and successful year ahead and a productive 
general assembly. Thank you.  
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Thierry Favre (UEFA) 
 

Dear football friends, 

 

On behalf of the UEFA president, Aleksander Čeferin, I would like to extend my best wishes to all of you 

gathered here for this General Assembly, were I already feel an upgrade: I am seated at a table with 

Michel van Praag, one of my mentors in football.  

Having had the pleasure to already make an address on June 22, I don’t want to take too much of your 

time but to focus on the most important matters. 

Today is an important assembly as you will elect a President. For us, the fact that there is only one 

candidate and standing for re-election reflects stability. A good thing and is unfortunately not always 

reflected in all of our 55 member associations.  Just Spee has been a great ambassador for Dutch 

football in the last years. As a proof he’s been elected in the UEFA Executive Committee after less than 

a year in office. 

I would like to emphasize the great cooperation and contribution of your organization in the presence of 

your General Secretary and Advisor of Corporate Affairs in the UEFA Working Group on Labor and 

Human Rights in the build up to the World Cup in Qatar. Gijs and Amin, you are really top people. It 

is no secret that there has been a tough discussion in Doha around the opening phase of the event. But 

now looking forward to travel with them again in 2023 to assess the legacy of hosting the World Cup in 

Qatar.  

I want to come back to the pitch, I believe also that your national team showed a good performance. I 

am not German but following football, you have to avoid playing against Argentina, 1978, 1998, 2014, 

2022, but Argentina will not play in de European Championship in 2024 in Germany, don’t worry, even if 

you hear sometimes things about global nations league football. So, spending almost Christmas here 

with you today, I look forward to spend the next summer with you, as in addition to the UEFA Women’s 

Champions Final at PSV stadium in Eindhoven on the first weekend of June, your association has the 

privilege to have been appointed as host for the UEFA Nations League 2022/’23 final with exciting 

matches between your National team, Croatia, Italy and Spain to be played in Enschede and Rotterdam 

between June 14 to 18. 

Another important project that UEFA welcomes is the so-called “BNG” bid. The bid together with 

Germany and Belgium to host the Women’s World Cup 2027 is an exciting one and you’ll be able to 

count on UEFA’s support. 

Last week, we have received some highly important news for sport in our court case against the Super 

League. The Advocate General of the court issued his opinion on the case, which was unequivocally 

positive towards our position. This is not the end of the matter by any means, as the judges must now 

consider the case in the light of the Opinion from the Advocate General. We do not expect a decision 

until the Spring of next year. But it is an important milestone and I wanted to share it with you  

We cannot let this issue distract us from our main purpose which is to develop and protect European 

football as an open, accessible, and exciting sport. 

To conclude allow me to wish you all a fruitful meeting, a Merry Christmas and a Happy New Year. 

Thank you. 



Beste aanwezigen, 

Op 27 mei 2019 stond ik voor het eerst op deze plek. Toen in een poging om u allen ervan te 

overtuigen om mij te kiezen als opvolger van Michael van Praag. Op 19 december van dat jaar werd ik 

formeel bondsvoorzitter van de KNVB. Een grote eer en uiteraard begon ik ook met grote ambities 

aan deze klus. 

Na een periode van welgeteld 70 dagen bondsvoorzitterschap en na een uiterst succesvol UEFA 

congres in Amsterdam werd op 27 februari 2020 de eerste coronabesmetting in Nederland 

vastgesteld. Twee weken later zaten we in de eerste lockdown. U begrijpt, daarna werd alles anders. 

Hoewel we nog wel twee tot drie jaar nodig zullen hebben om de gevolgen van corona echt te kunnen 

zien, durf ik wel te stellen dat het Nederlands voetbal goed uit deze periode gekomen is. We hebben 

met 2865 amateurclubs en 34 betaald voetbalclubs als Nederlands voetbal een stevige ruggengraat 

en een kloppend hart dat op meerdere manieren in de samenleving tot uitdrukking komt. Het is 

bovendien goed om te zien dat er na corona ook een herwaardering voor het Nederlands 

verenigingsleven op gang is gekomen. Toen het weer mogelijk was, werden de voetbalstadions en 

amateurcomplexen massaal bezocht. We bleken het beleven van voetbal in al z’n facetten met z’n 

allen enorm gemist te hebben. 

Bij mijn eerste speech voor dit gezelschap omschreef ik het bondsvoorzitterschap als een functie die 

zeer subtiel is in de uitvoering. De bondsvoorzitter heeft weinig macht, maar hopelijk veel invloed. Ik 

beloofde daarbij een open en transparante stijl van werken na te streven, waarbij vertrouwen en 

collegialiteit de uitgangspunten zijn. Ik hoop dat u vindt dat dit in de afgelopen drie jaar tot uitdrukking 

is gekomen. Als bondsvoorzitter heb ik niet vaak zelf de spotlights gezocht, maar me ervoor ingezet 

om de mensen die er binnen de organisatie toe doen zoveel mogelijk in positie te brengen. Dat kwam 

bijvoorbeeld tot uitdrukking in de rol van Gijs de Jong, die als secretaris-generaal van de KNVB zich 

vastbeet in het “Dossier Qatar”. In hem hebben we een expert gevonden in onze missie om tijdens het 

WK ook naast het veld waarde toe te kunnen voegen aan het toernooi in Qatar.  

In mijn eerste termijn als bondsvoorzitter was er in Zeist een continuïteit van beleid, maar ik vul het in 

op mijn manier. Ik vind een protest voor de bühne zinloos als het niet bijdraagt aan het belangrijkste: 

het verder helpen van het voetbal. Tegen collega’s zeg ik vaak: Wij zijn er voor de spelers, voor de 

clubs en voor de fans. Als wij zien dat hun behoefte verandert, dan moeten we daarop inspelen. Wij 

zijn er om die vraag te bedienen. We veranderen niet om het veranderen, maar als de vraag naar 

verandering er is. Eerder tijdens deze vergadering is de hervorming van de voetbalpiramide van het 

amateurvoetbal al aan de orde gekomen. Dit is één van de veranderingen van de afgelopen jaren 

waar ik trots op ben. Het helpt het voetbal verder.  

De rol van de bondsvoorzitter is daarbij in mijn ogen altijd de rol van verbinder. Die 

verantwoordelijkheid probeer ik te allen tijde op mij te nemen. Zowel nationaal als internationaal. 

Daarom vond ik het vlak na mijn aanstelling als bondsvoorzitter ook belangrijk om mij kandidaat te 
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stellen voor de Executive Comittee van de UEFA. De KNVB had daar al heel lang een stem en het 

was van belang om die stem te behouden. Als Nederland zijn we feitelijk gezien een klein land, maar 

tegelijkertijd zijn we ook een groot voetballand. Binnen de 55 landen die zijn aangesloten bij de UEFA 

voelen wij ons zowel verbonden met de grote landen als ook de kleine landen. Dat klinkt terug in ons 

geluid. We staan als bond bovendien internationaal hoog aangeschreven door onze liberale en 

innovatieve manier van denken. We worden gezien als bruggenbouwers. 

 

In de komende jaren streef ik ernaar dat onze bruggenbouwers mentaliteit ook tot uitdrukking komt in 

de uitbreidingsplannen voor onze campus in Zeist. In 2018 besloot de KNVB om de lange verbintenis 

met Huis ter Duin in Noordwijk te verbreken en Oranje voortaan te huisvesten in Zeist. Deze 

beslissing heeft ervoor gezorgd dat Oranje en alle andere nationale elftallen een echte thuisbasis 

hebben gekregen. We organiseerden tijdens het WK weliswaar een feest in de Johan Cruijff ArenA 

onder de naam Huis van Oranje, maar het échte Huis van Oranje staat in Zeist. Het mooiste hiervan is 

de wisselwerking die je bij tijd en wijle ziet ontstaan tussen de verschillende nationale elftallen. Toen 

Louis van Gaal hier in november kort trainde in aanloop naar het WK in Qatar, waren er ook drie 

jeugdelftallen aanwezig. U kunt zich er iets bij voorstellen dat de aanwezigheid van het team van 

Oranje bij jonge internationals op zo’n moment tot de verbeelding spreekt. Tijdens de uitzwaaitraining 

voor vertrek naar Qatar zaten ook de Oranje Leeuwinnen met hun bondscoach Andries Jonker in het 

publiek. Dat onze meest talentvolle voetballers elkaars nabijheid kunnen ervaren, dat stafleden van de 

verschillende elftallen elkaar makkelijk kunnen opzoeken om kennis uit te wisselen en dat zij daarbij 

gebruik kunnen maken van topfaciliteiten is voor het Nederlands voetbal van onschatbare waarde. We 

merken bovendien dat we internationaal gezien een slag te maken hebben op dit gebied. Om de 

topsportfaciliteiten in de toekomst naar een hoger niveau te kunnen tillen voor al onze 20 nationale 

elftallen, is de uitbreiding van de KNVB Campus cruciaal.  

 

Daarbij zijn wij niet over één nacht ijs gegaan en hebben er gesprekken plaatsgevonden met 

omwonenden en stakeholders voordat wij ons plan bij de gemeente Zeist hebben ingediend. Een plan 

dat is opgesteld vanuit sportieve ambities, maar ook oog heeft voor de toekomst van mens en natuur 

en voor onze buren. Toch ervaren we ook weerstand tegen het plan en merken we dat de uitbreiding 

niet automatisch zal plaatsvinden. Dit betekent dat we ons ook zullen moeten beraden op een andere 

uitkomst dan de door ons gewenste. Een werkgroep binnen de KNVB buigt zich momenteel over dit 

vraagstuk en bekijkt daarbij ook opties buiten de gemeente Zeist. Maar dit heeft niet onze voorkeur. 

Ons voetbal is al ruim 60 jaar gevestigd in Zeist, hier ligt een groot deel van het voetbalverhaal van 

Nederland. Voor ons staat voorop dat we met onze nationale teams een thuisbasis willen hebben die 

ruimte biedt voor de beste faciliteiten. Het kan ook zijn dat dit uiteindelijk ergens anders in Nederland 

het beste tot zijn recht komt. Maar wij zullen niet snel tot een afscheid overgaan. Omdat wij vinden dat 

we in Zeist thuishoren en omdat wij waarde hechten aan de relaties die we aangaan.  

 

U begrijpt dat ik met het uitspreken van deze laatste zin ook direct uitkom bij onze internationale 

betrekkingen en onze relatie met FIFA waar het tijdens het afgelopen WK veel over ging. Natuurlijk 
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hadden wij graag gezien dat Virgil van Dijk tijdens de wedstrijden de OneLove aanvoerdersband had 

gedragen. We staan nog steeds vierkant achter de boodschap die juist gaat over verbinding en het feit 

dat voetbal mensen samenbrengt. Onze plannen werden geblokkeerd en daarom hebben we ervoor 

gekozen om van het initiatief af te zien. Maar daarmee is het gesprek over dit onderwerp voor ons nog 

niet voorbij. Om ons doel te bereiken, kiezen we bewust voor de weg van de geleidelijkheid. Je moet, 

vind ik, mensen ook de kans geven om te groeien en om zaken in een ander daglicht te zien. Johan 

Remkes zei eerder dit jaar over onze eigen samenleving: we veranderen niet allemaal in hetzelfde 

tempo. Ik vind dat we ook op deze manier naar de internationale voetbalgemeenschap moeten 

kunnen kijken. Waarom eisen van wij andere landen dat ze in een paar jaar tijd hetzelfde bereiken als 

waar wij een paar honderd jaar over gedaan hebben? 

 

Nederland is verbonden met die internationale voetbalwereld. Er is meer dat ons verbindt dan dat ons 

van elkaar verwijdert. En binnen de 211 leden die zijn aangesloten bij de FIFA nemen wij zitting 

namens alle voetballanden. Niet alleen onze mening en onze Westerse waarden doen ertoe. Hooguit 

25 procent van de landen denkt min of meer zoals wij als het gaat om maatschappelijke thema’s 

binnen het voetbal, maar in bredere zin staat de voetbalgemeenschap wél voor dezelfde normen en 

waarden. Vanuit die gedachtegang vinden wij dat het gesprek meer oplevert dan de confrontatie. 

Brengen we hier direct iets mee teweeg? Misschien niet. Komt dit zwak over naar de buitenwereld? 

Misschien wel. Maar ik vind dat je altijd eerst het juiste moet doen en daarna pas moet kijken naar de 

beeldvorming.  

 

Uiteindelijk komt binnen het voetbal het gesprek altijd op gang. Soms met woorden en soms ook juist 

in het onuitgesprokene van het spel. Dat zag je ook aan de ontmoeting die de spelers van Oranje 

hadden met de arbeidsmigranten. Vooraf was er vooral cynisme en commentaar over de 

gearrangeerde bijeenkomst. Maar zodra de spelers en de arbeidsmigranten met elkaar een potje 

gingen voetballen, zag je eigenlijk vooral lachende gezichten. Zij vonden elkaar op het veld. En dat 

sloeg over op alle aanwezigen. Ergens tussen alle hugs, handshakes en selfies van die middag 

gingen zelfs de grootste criticasters overstag. Dit is vooral ook wat voetbal wereldwijd doet. Het brengt 

mensen samen. 

 

Die gedachte mee ik ook mee naar de toekomst. Medewerkers van de KNVB kunnen na drie jaar mijn 

visie wel dromen: altijd je eigen DNA behouden, maar kijk daaromheen hoe je met de veranderende 

wereld mee kunt innoveren. En over ons DNA maak ik me helemaal geen zorgen. Want vergis u niet 

dames en heren, het Nederlands voetbal is overal. Dat zie je aan de ruim 30.000 wedstrijden die er 

ieder weekend gespeeld worden en aan de 5,5 miljoen jaarlijkse bezoekers van een wedstrijd in het 

betaald voetbal. Maar dat zie je ook aan 400.000 vrijwilligers die in het Nederlands verenigingsleven 

actief zijn. Dat zie je aan de meer dan 200.000 kinderen die jaarlijks meedoen aan het 

schoolvoetbaltoernooi en dat zie je aan dat ene meisje die onlangs een voetbalclinic op haar school 

kreeg van Andries Jonker en hem na die tijd toevertrouwde: ik denk dat ik nu ook op voetbal ga.  
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Eén van mijn leukste taken als bondsvoorzitter is dat ik vaak naar clubs toe mag die jubileren. Tegen 

hen zeg ik altijd: Wij zijn de maatschappij. En zo is het ook. Er is in de samenleving heel veel 

weggevallen dat ons bindt, maar het voetbal is nog steeds in staat om mensen samen te brengen. Op 

grote podia zoals het WK, maar zeker ook op kleinschaliger niveau. In de buurt en in de wijk. Dat zag 

je eerder dit jaar aan de manier waarop voetbalclubs massaal de poorten openden om Oekraïense 

vluchtelingen mee te laten trainen. En dat zie je nu aan de manier waarop clubvoorzitters zich 

ondanks de hoge energierekening juist willen inzetten om hun leden bij de club te kunnen laten 

douchen. Zodat mensen thuis een beetje kunnen besparen.  

 

Bij een voetbalvereniging speelt het leven zich af. Tegen jubilerende clubs zeg ik er altijd bij: wees 

daar trots op. En tegen jullie zeg ik: ik ben er trots op dat ik daar als bondsvoorzitter voor nog een 

periode van 3 jaar onderdeel van mag zijn. Ik dank jullie voor het opnieuw geschonken vertrouwen en 

zal dat niet beschamen. 

 

 



 

BESLUITENLIJST  

 

BONDSVERGADERING 
 
Datum : 21 december 2022 

 

 

A.p. Onderwerp Besluit 

   

2.3. Maatschappelijk bewuste deelname 
aan het WK 2022 in Qatar 

Ingestemd wordt met het voorstel een ter vergadering vastgesteld 
statement van de bondsvergadering naar aanleiding van het 
onrechtvaardig handelen van de FIFA en de FIFA-voorzitter richting de 
KNVB m.b.t. het compensatiefonds en de One-Love aanvoerdersband 
op een geschikt moment kenbaar te maken aan de FIFA en de FIFA-
voorzitter.  

                     
3. Verslag bondsverg. d.d. 22.06.22 Het bij de agenda gevoegde verslag wordt zonder wijzigingen 

vastgesteld. 
   
4. Vrouwen Eredivisie, Beloften 

Vrouwen en Beker Vrouwen  
Ingestemd wordt met het over laten gaan van de organisatie van  
(en verantwoordelijkheid voor) de competitie Vrouwen Eredivisie,  
de competitie Beloften Vrouwen, het toernooi om de KNVB-beker 
Vrouwen en overige door de KNVB te organiseren competities/ 
toernooien/ wedstrijden tussen clubs die uitkomen in de Vrouwen 
Eredivisie van de sectie amateurvoetbal naar de sectie betaald voetbal 
met ingang van het seizoen 2023/’23 en het met ingang van dat 
seizoen uitsluitend kunnen deelnemen van betaaldvoetbalorganisaties 
aan de Vrouwen Eredivisie en Beloften Vrouwen. 
Ten behoeve van de reglementaire implementatie zullen voor de 
voorjaarsvergaderingen van 2023 voorstellen tot wijziging van de 
reglementen worden voorbereid 

   
5. Ontwikkeling KNVB Campus - 

voortgang 
Kennis wordt genomen van de ter vergadering geschetste voortgang 
en de opdracht aan een werkgroep om alternatieven te onderzoeken 
voor het geval de KNVB zijn uitbreidingsplannen niet kan realiseren. 

   
6. KNVB Jaarverslag 2021/’22 Het verslag wordt vastgesteld.  
   
7.1.  Jaarrekening 2021/’22 Ingestemd wordt met de door de LRAV vastgestelde jaarrekening AV 

2021/’22, de door de AVBV vastgestelde jaarrekening BV 2021/’22 en 
het overzicht bondsgerelateerde activiteiten seizoen 2021/’22.  

   
7.2. Verlenen van kwijting aan het 

bondsbestuur 
Het bondsbestuur wordt kwijting verleend voor zijn financiële verant-
woordelijkheid voor het gevoerde beleid van het afgelopen verslagjaar. 

   
8. Verslag bondsbestuur tweede  

seizoenshelft 2021/’22 
Het verslag wordt voor kennisgeving aangenomen. 

   
9. Verslag onderzoekscommissie 

integriteit 2021/’22 
Het verslag wordt voor kennisgeving aangenomen. 

   
10.1. Voorstellen tot aanpassing van de 

Statuten en reglementen 
Ingestemd wordt met de navolgende voorstellen tot aanpassing van 
de Statuten en reglementen  

  • 10.1.1. Statuten: beslissingsbevoegdheid bondsbestuur  

• 10.1.2. ROAOS: wijzigen verenigingsjaar in kalenderjaar  
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Bondsvergadering d.d. 21 december 2022 
Besluitenlijst – vastgesteld  

11.1. College van arbiters A-arbiters 
Benoemd in de vacature mr. F.W.H. van den Emster (voorzitter): 
mr. E.C.G. Adriaanse. 
Benoemd in de vacature mr. E.C.G. Adriaanse (lid):  
mr. C.H.J. van Breevoort-de Bruin. 
Herbenoemd voor een periode van drie jaar: mr. T.J.R. Roest Crollius.  

   B-arbiters 
Herbenoemd voor een periode van drie jaar: A. Bruggeman,  
J. Doornebosch, T. Heijkoop, C. Driebergen en mr. J.J. van Veen. 
 

11.2. Reglementscommissie Herbeboemd voor een periode van drie jaar: mr. P.E. Ernste,  
mr. Y. Moussaoui en mr. J.W.M. Tromp.  

   
11.3. Onderzoekscommissie integriteit Herbenoemd voor een periode van drie jaar: drs. T. Veenstra  

(voorzitter) en mr. G. Beelen 
   

12. Herbenoeming bondsvoorzitter Herbenoemd voor een periode van drie jaar: J. Spee. 
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